
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 20. april 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 485
Vil ministeren redegøre for de provenumæssige konsekvenser, hvis elvarmeafgiften 
”fremrykkes”, således at det fremover er elforbrug over 3.000 kWh pr. år i el-opvarmede 
helårsboliger, der nyder godt af den nedsatte elafgift (mod årligt forbrug over 4.000 kWh 
i dag), og at der indføres et loft over det maksimale årlige forbrug, der kan nyde godt af 
den reducerede afgift? Ministeren bedes angive provenueffekten såfremt loftet fastsættes 
til henholdsvis 6.000 kWh/år eller 7.000 kWh/år (elvarmeafgift på årligt forbrug mellem 
3.000 og 9.000 kWh hhv. 3.000 og 10.000 kWh). Endvidere bedes ministeren oplyse, 
hvad loftet skal sættes til, såfremt omlægningen skal være provenuneutral efter tilbageløb 
og adfærd.
Derudover bedes ministeren bekræfte, at en sådan omlægning vil:
– styrke incitamentet til at overgå fra fossil varmekilde til elvarme i husstande med et år-

ligt elforbrug (ekskl. opvarmning) på under 4.000 kWh og et begrænset energiforbrug 
til opvarmning (med andre ord: mindre husstande),

– styrke incitamentet til at erstatte almindelige el-radiatorer med energibesparende el-
varmepumper,

– styrke incitamentet til at energirenovere boliger, der er el-opvarmede (herunder både 
nedbringe energiforbruget og skifte til mere energibesparende varmepumper), og

– sikre en mere ensartet afgiftsbehandling af ladestrøm (til elbiler) på tværs af husstan-
de, der bor i el-opvarmede boliger og husstande i boliger, der er opvarmet med f.eks. 
grøn fjernvarme.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Dennis.Flydtkjaer@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anne Paulin
formand
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